
Vážený oblastní výbore, 

Píši Vám jen několik poznatku ke změnám pravidel pro rok 2023. 

Co se týká změny všeobecných pravidel na straně 13  odstavec 7 : V disciplíně skoky má pořadatel povinnost 

vyhlásit výsledky v kategoriích: děti, junioři, 4letí a 5letí koně, pokud je v soutěži do 110 cm včetně přihlášeno více jak 5 

dvojic určené kategorie. Ceny budou uděleny podle celkové výsledkové listiny a jednotlivé kategorie mají nárok na floty do 

5. místa. Dekorování jednotlivých kategorií je doporučeno. 

Pro malé jezdecké kluby,( kterých je většina a širokou jezdeckou veřejnost), které pořádají  závody 

tato úprava pravidel je zcela nemožná. V jedné soutěži, aby bylo až 5 vyhodnocení  je finančně , tak 

náročné ( stuhy , ceny), že je otázkou pro tyto kluby  - jestli závody tedy vůbec pořádat. 

Malý příklad: (při nejnižších cenách flotů  - cca 50,- Kč/1ks  dáme za floty  při průměrném počtu  4 

dekorování  1000,-  ,  při částce na ceny  3000,-  je to tedy 12000 ,-  Celková tedy cena v jedné malé 

soutěži, kde startovné je cca 350 – 400,- Kč.   Je 13000,- Kč. To znamená, že 37 startujících musíte 

mít jen na to, aby  se poplatili základní dekorování. Kde jsou další náklady na závody ????? Tak 

proč pořádat závody ????? 

Myslím , že tato změna  měla být  nejdříve konzultována s oblastními výbory a komisí pro 

pořadatele závodů, kde  by snad měl zvítězil rozum. Ano, pokud má tato úprava pravidel být 

akceptována, tak ať  ČJF dotuje tyto soutěže pro zakoupení flotů a cen. Při zvýšení poplatků za 

licence, které nebyli do teď smysluplně vysvětleny  - přinesli jistě nemalé finance pro ČJF, které by 

tedy měli být použity i pro jezdecké kluby a malé závody pro širokou veřejnost. 

Co se týká opětné změny startovních čísel, ta to opravdu již zůstává rozum stát. Při změně na 

celoživotní čísla koní – se konstatovalo, že se přibližujeme celé Evropě, kde je toto číslování. Teď , 

se opět vracíme  k celé Evropě ? a budeme mít čísla závodní ? Na opracovišti na menších závodech  

se vyvolávájí startující většinou jménem jezdce nebo koně. Při některých závodech je již i světelná 

tabule , kde je třeba pořadové číslo ve startce, ale pro to se nemusí přečíslovávat čísla koní.  

Vysvětlení  Komise pro pořadatele závodů  -  složitost životních čísel pro identifikaci, kontrole na 

pracovišti,zápisu výsledů a vyhodnocení průb.pořadí,nahlášení dekorování na pracovišti  ……. a 

podobně, nám tedy nepříjde vůbec adekvátní. Možná by bylo rozumné rovnou sdělit, že se 

zakoupil Hubertus , který neumí s životními čísli pracovat ( oproti Gallopu). A nic jiného nám 

nezbývá.  

Chtěla bych i vznést  dotaz – nač máme Komisy pro pořadatele závodů – po přečtení zápisů  z této 

komise jsem nikde nečetla, že by  komise komunikovala s pořadateli závodů. Poslední zápis je 

z 15.12.2022. Takže ani nám není jasné, jak se mohla komise vyjadřovat k pravidlům, když žádné 

jednání komise neproběhlo. Pokud byla zřízena tato komise jen pro pořádání velkých závodů nemá 

pro 90 % jezdeckých klubů v ČJF  význam. 

 

Za JK Stará Boleslav   Šárka Kitnerová 


